
Nieuwe regering: de trein is eindelijk vertrokken

Op 1 oktober 2020 legde de regering De Croo de eed af bij koning Filip.
Daarmee heeft de regeringstrein eindelijk het station verlaten na 494 dagen
voor een rood sein te hebben staan wachten. Misschien biedt de complexe
samenstelling van de regering kansen voor een nieuw elan. Want als dit
project niet lukt, valt er te vrezen voor de toekomst van ons land.

Wat zegt het regeerakkoord over de spoorwegen?

Het luik over de spoorwegen in het regeerakkoord oogt op het eerste gezicht positief. Een van de belangrijkste
zaken is alvast dat deze regering meteen duidelijk maakt dat ze de NMBS kiest als operator voor het
personenvervoer en dit voor het volledige net gedurende de komende tien jaar.

Voor de personeelsleden van de Belgische spoorwegen is dit zeer belangrijk. Dit betekent dat ons bedrijf de
tijd heeft om zich aan te passen aan de noden van de reiziger en om de concurrentie aan te gaan met
mogelijke concurrentie. De vermelde investeringen moeten zorgen voor een goede infrastructuur en moderne
treinen. Het spreekt voor zich dat dit allemaal moet gebeuren met voldoende kwalitatief personeel, dat
bovendien werkt in goede arbeidsomstandigheden en met goede arbeidsvoorwaarden.

Andere positieve passages in het regeerakkoord zijn onder meer de investeringen voor de aankoop van nieuw
materieel, voor het onderhoud, de vernieuwing en capaciteitsuitbreiding van de infrastructuur. Ook voor de
toegankelijkheid van de perrons en de treinen zijn er investeringen vooropgesteld.

Waarvoor moeten we opletten?

Deze zaken ogen positief, maar natuurlijk staan er ook dingen in dit regeerakkoord waarvoor we op onze
hoede moeten zijn. Bijvoorbeeld het pilootproject dat, in één vervoersregio en in samenwerking met de
gewestelijke instanties, via ‘tendering’ één operator kan worden aangeduid.

Aandachtig is ook nodig voor het opzet dat er zal bestudeerd worden of het huidige HR-beleid de NMBS
voldoende kan voorbereiden om competitief te zijn in overeenstemming met de nieuwe Europese regels. Voor
ons moet een HR-beleid vooral oog hebben voor de mensen, het personeel. Een goed personeelsbeleid zorgt
voor tevreden werknemers en tevreden werknemers zorgen ervoor dat een bedrijf goede resultaten kan
voorleggen. Een win-win operatie dus, veel beleidvoerders vergeten dit soms of missen het vermogen om dit in
te zien.

Trendbreuk

We vinden dus een aantal goede zaken terug in het akkoord, maar uiteraard ook een aantal elementen die we
nauwlettend in het oog moeten houden. Waakzaamheid blijft geboden.



Toch kunnen we stellen dat dit een trendbreuk is met wat we meemaakten bij de start van de regering Michel-
De Wever, nu zes jaar geleden. Daar was de teneur besparen, besparen en nog eens besparen.

Ook voor ons als vakbond zijn er opportuniteiten en uitdagingen. We hebben er namelijk alle belang bij de
sociale dialoog op een kordate en correcte manier te voeren. Onze leden en het personeel zijn niet gebaat met
een oubollig ideologisch discours waarvan niemand beter wordt. Het is onze verdomde plicht om te zorgen dat
we ook na afloop van de periode van tien jaar een bedrijf hebben dat klaar is om ook dan de opdracht van
openbare dienstverlening van het personenvervoer binnen te halen.

Regeerakkoord: analyse ACOD Spoor – CGSP Cheminots
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